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امروز در ورزش

  هفته یازدهــم لیگ برتر فوتســال امروز با 
7 دیــدار برگزار مى شــود کــه در مهمترین 
بازى ها تأسیسات دریایى-  آتلیه طهران قم و 
گیتى پسند - فرش آرا (00:81) به مصاف هم 

مى روند.
  نشســت خبرى برانکو ایوانکوویــچ و لوکا 
بوناچیچ، سرمربیان پرســپولیس و گسترش 
فولاد پیش از دیدار 2 تیم در هفته پنجم لیگ 

برتر امروز در تبریز برگزار مى شود. 
  اعضاى تیم ملى والیبال براى حضور در جام 
قهرمانان قاره ها امشــب از طریق دوبى راهى 

ژاپن مى شوند.

تیتربازى

  داریوش شجاعیان، هافبک استقلال در ادامه روند 
مصدومیت بازیکنان این تیم دچار آسیب دیدگى شد و 

ممکن است در بازى جام حذفى غایب باشد.
 تیم روئینگ 4 نفره مردان ایــران در رقابت هاى 

قهرمانى آسیا به مرحله فینال راه پیدا کرد.
آنتونیو کونته ترجیح داد تا نام دیگو کاســتا را از 

فهرست چلسى در لیگ قهرمانان اروپا خارج کند.
 آندره آ آنیلى، رئیس باشــگاه یوونتوس به عنوان 
رئیس جدید اتحادیه باشــگاه هاى فوتبال قاره سبز 

انتخاب شد.
 ادســون هنریکه داســیلوا، مدافع برزیلى سابق 

ماشین سازى به گسترش فولاد تبریز پیوست.
 ایران در جلسه هیأت رئیســه اتحادیه جهانى با 
هرگونه تغییرى در اوزان المپیکى کشتى آزاد و فرنگى 

مخالفت کرد.
 امید روانخواه، مربى تیم فوتبال سپیدرود رشت از 

این تیم جدا شد.
 همایون اردلان، دبیر پیشین فدراسیون بوکس 
به عنوان مشــاور در امــور بین الملــل و داورى این 

فدراسیون انتخاب شد. 
  اولین دوره رقابت هاى قهرمانى کشــور کشتى 

کلاسیک بانوان آذرماه برگزار مى شود.

بازگشت مهرام به لیگ برتر بسکتبال|  در 
جلسه ســازمان لیگ برتر بسکتبال نحوه برگزارى 
فصل آینده و تیم هاى حاضر مشخص شد. جلسه روز 
گذشته با حضور نماینده هاى 8 باشگاه پتروشیمى، 
نفت آبادان، دانشگاه آزاد، شهردارى گرگان، نیروى 
زمینى، یس آل گرگان، پدافند رعد دزفول و مهرام 
تهران برگزار شــد که در این جلسه نحوه برگزارى 
مســابقات براى فصل آینده نیز تعیین شد. با این 
شرایط مهرام به لیگ برتر بازگشت و شهردارى اراك 

هم از بسکتبال کناره گیرى کرد.
تفتیش خانه رئیس کمیته ســازماندهى 
المپیک 2016|  براساس گزارش رسانه هاى برزیلى، 
پلیس فدرال برزیل به همراه بازرسان فرانسوى خانه 
کارلوس نوزمان، عضو افتخارى کمیته بین المللى 
المپیــک (IOC) را مورد بازرســى و تفتیش قرار 
دادند.نوزمان که هم رئیس کمیته ارایه پیشــنهاد 
کاندیداتورى ریو بــراى بازى هاى المپیک 2016 و 
هم رئیس کمیته ســازماندهى بازى هاى المپیک 
2016 ریو بود، مظنون به این اســت که در طرحى 
1,5 میلیون دلارى در راســتاى ترغیب تغییر آراى 
اعضاى کمیته بین المللى المپیک (IOC) در جهت 
حمایت از برزیل از بازى هاى المپیک 2016 شرکت

 داشته است.
نامه باشگاه پرســپولیس به فیفا درباره 
ژوزه|  باشگاه پرســپولیس قصد دارد بدهى خود 
به مانوئل ژوزه سرمربى اسبق و پرتغالى این باشگاه 
و دســتیارانش را پرداخت کنــد. در همین رابطه 
مسئولان باشگاه پرسپولیس نامه اى براى وکیل این 
طلبکاران و همچنین فیفا ارسال کرده و خواستار این 
شــده تا وضع پرداخت بدهى به این افراد مشخص 
شــود.در این نامه عنوان شــده که پرسپولیسى ها 
حاضر هســتند این پول را به حساب فیفا بریزند تا 
طلبکاران پرتغالى این پول را از این حساب برداشت 
کنند یا این که در دوبى این پول به حساب این افراد 

واریز شود.
جایزه مهم بــراى داور ایرانى تنیس|  على 
نیلى، داور نشان طلا و برجسته کشورمان موفق شد 
جایزه «جان تى مک  گاورن» اتحادیه تنیس آمریکا 
را بدست آورد. این جایزه یکى از جوایز معتبر داوران 
تنیس است که هر ساله در حین برگزارى مسابقات 
آزاد آمریکا و از ســوى اتحادیه تنیس این کشور به 
فردى که بیشترین خدمت را در زمینه قضاوت ارایه 
داده باشد، اهدا مى گردد. نیلى بعد از دریافت جایزه 
مذکور گفت: ««هیچ کدام از دستاوردهایم در داورى 
من را غافلگیر نکرد. چه زمانى  که مدال نقره و طلا 
گرفتم و چه زمانى  که براى قضاوت فینال ویمبلدون 
و آزاد آمریکا انتخاب شدم؛ اما هرگز در رویاهایم هم 

نمى دیدم که روزى این جایزه را ببرم.»

خارج از گود   

اســبقى  بهنــام 
ســابق  ملى پــوش 
تکوانــدو: هرگــز از 
فدراســیون عذرخواهى 

نمى کنــم چــون دنبال 
شایســته ســالارى بــودم/ 

مدت هاست در مســابقات شرکت نکرده ام اما 
هنوز بیــن برترین هاى جهان هســتم/ برایم 
سخت است در این شرایط از تکواندو بروم اما 
آقایان نمى خواهند مشــکل من را حل کنند/

دیگر اتحاد و همدلى در تکواندو وجود ندارد

على سامره، سرمربى 
مس رفسنجان:  تلاش 
مى کنم مس را به لیگ 
برتر بیاورم/ حاشیه هاى 

الان استقلال، ترکش هاى 
شکســت مقابل العین است/ 

باشــگاه باید منصوریان را تحمل کند و به او 
فرصــت دهد/اولتیماتــوم دادن هیأت مدیره 
استقلال کار زشتى بود/اســتقلال با گذشت 

زمان شرایط خوبى پیدا خواهد کرد

منتظــرى،  پژمــان 
مدافع استقلال: حس 
مســئولیت پذیرى تمام 
بازیکنــان موجــب گل 
شــده  ایران  نخــوردن 

است/صعود مقتدرانه ایران 
به جام جهانى کــه دومین صعــود پى درپى 
بود ارزش زیادى دارد/اگر مســئولان در حق 
تیم ملى کم کارى کنند به مــردم ایران ظلم 
شده اســت/بچه هاى تیم ملى بى محلى هاى 

زیادى دیده اند اما دلسرد نشده اند

بوفون،  لوییجى  جان 
یوونتوس:  کاپیتــان 
مردم حق دارنــد بابت 
شکســت مقابل اسپانیا 
از ما انتقــاد کنند/ایتالیا 

تبدیل به تیمى زخم خورده 
دارد/شــده که به ثبات و هوشیارى نیاز 

عادت کرده ام کــه به عنوان یــک ملى پوش 
همیشه در مظان اتهام باشم چون مردم از من 

انتظارات زیادى دارند
 

تریبون

استقلالى ها علیه محسن مسلمان
حضور محسن مسلمان در 
برنامه نــود و صحبت هایى 
که درباره اســتقلال انجام 
داد، حاشــیه هاى زیادى را 
به وجــود آورد. این بازیکن 
که قبل از پیوســتن دوباره به 
پرسپولیس حتى در باشگاه استقلال هم حاضر شد، 
اما درنهایت به توافق با مدیران این باشگاه نرسید و 
به فولاد رفت، در این باره گفته اســت: «زمانى که 
با ذوب آهن قرارداد داشــتم، آقاى گل محمدى در 
نیم فصل من را نخواســتند که باشگاه به من گفت 
براى رفتن به پرســپولیس باید 2 میلیــارد تومان 
بدهــم اما براى رفتــن به اســتقلال 200 میلیون 
تومان پرداخت کنم. برخى افراد در این میان قصد 
سودجویى داشتند که خدا را شــکر این امر انجام 
نشد و به فولاد رفتم. واقعا پرسپولیسى هستم؛ اگر 
مصاحبه اى اســت که گفته ام اســتقلالى هستم، 
یک نفر بیاید و بگوید.» اینکه  هافبک پرسپولیس 
مسئولان اســتقلال را به ذینفع بودن در ماجراى 
انتقالش بــه این تیم متهم کــرده، واکنش هایى را 
از ســوى آبى ها در پى داشته اســت. استقلالى ها 
اعلام کرده اند این موضوع را پیگیرى مى کنند و به 
صحبت هاى مسلمان باید رســیدگى شود. به نظر 
مى رســد این اظهارنظر براى  هافبک پرسپولیس 
تبعات دیگرى هم در میان هواداران استقلال در پى 

داشته باشد. 

چهره روز

شــهروند| تغییر و تحولات در کمیتــه آموزش 
فدراسیون فوتبال، با پشت پرده و اتفاقات جالب توجهى 
همراه بوده است. محمد احسانى رئیس سابق کمیته 
آموزش کــه مدیریت او با حرف و حدیث هاى بســیار 
زیادى همراه بود،  حالا که جاى خود را در کمیته آموزش 
به میرشاد ماجدى داده است،  در گفت وگو با «شهروند» 
حرف هاى بسیار مهمى درباره جایگاه علم در مدیریت 
فدراسیون و شایعات زمان مدیریت خود مطرح کرده که 

در زیر مى  خوانید.
  چند روز پیش همکارى شما با کمیته آموزش 
فدراسیون فوتبال به پایان رسید! شما خودتان 
استعفا دادید یا توسط مدیران فدراسیون از کار 

برکنار شدید؟
من خودم تصمیم گرفتم که دیگر نباشــم.  ســال 
گذشته استعفاى خودم را به رئیس فدراسیون تحویل 
دادم. فکر مى کنم وظایــف خودم را تا جایى که از توانم 
برمى آمد، براى فوتبال ایران انجام دادم. در ســال هایى 
که مسئولیت کمیته آموزش را برعهده داشتم، در تمام 
زمینه ها سعى کردیم برنامه محور آن هم از نوع علمى 
باشــیم و بدون برنامه هیچ کارى را جلو نبریم. زمانى 
که من وارد کمیته آموزش شدم، شاید تعداد مدرسان 
بین المللى ما به تعداد انگشتان یک دست هم نمى رسید 
اما ما 20 مــدرس بین المللى تربیت کردیم که درحال 
حاضر به عنوان مدرس در رشته هاى مختلف در فیفا و 
کنفدراسیون فوتبال آسیا تدریس مى کنند. همچنین 
در زمینه دانش افزایى مربیان اســتان ها،  در این مدت 
گام هاى موثرى برداشته شد. ما تلاش کردیم به وضع 
مربیگرى در فوتبال زنان هــم مثل آقایان بها بدهیم و 
برنامه هاى زیادى براى افزایش ســطح علمى فوتبال 
بانوان برگزار شد. در تمام این مدت البته مدرسان مشهور 
بین المللى فوتبال از آلمان و انگلیــس و دانمارك با ما 
همکارى داشتند. حالا من از کمیته آموزش در شرایطى 
جدا مى شــوم که تمام برنامه ریزى ها و هدفگذارى ها 

انجام شده و مدیر جدید فقط باید آنها را اجرایى کند.
  شــما با دلخورى از فدراسیون فوتبال جدا 

شدید؟
دلخورى خاصى نبود. من با توجه به مشغله زیاد کارى 
و تدریس دانشگاهى دیگر نمى توانستم بیشتر از این در 

خدمت فدراسیون فوتبال باشم.
  زمانى که مهدى تاج به ســمت ریاســت 
فدراسیون فوتبال رســید،  به دلایلى نامعلوم 
تصمیم گرفت دفتر علمى و مطالعات راهبردى و 
آکادمى ملى فوتبال را  که زیرنظر آقاى قراخانلو 
و علیزاده و شما اداره مى شد، تعطیل کند. این 
اتاق تاثیرى در تصمیم شما براى قطع همکارى و 

نوشتن استعفا نداشت؟
چرا! ما از برخورد آقاى تاج ناراحت شدیم. به  هرحال 
من با ایشان رفاقت دیرینه اى داشتم، اما این کار را انجام 
دادند و ما هم دیدیم که شــرایط براى همکارى فراهم 
نیست. البته تاج بارها و بارها با جداشدن من مخالف بود. 
او و سایر مدیران فدراسیون از من مى خواستند به کار 

خودم ادامه بدهم اما خب فضا فراهم نبود.
  منظورتان را از فراهم نبودن فضا بیشــتر 

توضیح مى دهید؟
به هرحال نگاه هر مدیرى به بحث علم نسبت به مدیر 
دیگر متفاوت اســت. به دور اول پر از اشتباه مدیریت 
کفاشــیان کارى ندارم. به  هرحال او در دوره دوم تلاش 
زیادى کرد تا فوتبال ایران از نظر علمى پیشرفت داشته 

باشد. برخى مدیران اما هستند که بیشتر مدیر اجرایى 
هستند، نه مدیر علمى! در چنین شرایطى همیشه این 
نکته را هم باید در ذهن داشته باشیم که فوتبال ایران 
همیشه از نظر علمى از کشورهاى پیشرفته عقب است 
و وقتى مدیریــت به مبحث علم توجه زیــادى ندارد، 
این فاصله بیشتر هم خواهد شد. من بدون تعارف باید 
بگویم که مدیریت فدراسیون فوتبال با علم بیگانه است 
و علم محور نیست! پس درجایى که علم محور نیست، 

کارکردن سخت خواهد بود و ما نمى توانیم باشیم.
  شما در ما ه هاى گذشته هم تقریبا حضور در 
فدراسیون فوتبال را به نشانه اعتراض تحریم 

کرده بودید؟
من به خاطر درخواســت آقاى کفاشیان وقتى تاج 
رئیس فدراسیون شد، دوره ام تمام شده بود، اما کفاشیان 
درخواست کرد بمانم و کارها را ادامه بدهم. خود تاج هم 
که بیشترین سابقه آشنایى و دوستى را با او دارم، چندین 
مرتبه خواهش کرد که کارم را ادامه بدهم. بنده قبول 
کردم اما بعد از اتفاقاتى کــه در آکادمى و دفتر علمى- 
پژوهشى فوتبال رخ داد، تصمیم گرفتم به برنامه هاى 
دیگر خودم برسم و به همین ترتیب در  سال جدید دیگر 

به فدراسیون فوتبال نرفتم.
  یکى از انتقادها به شــما این بود که مدرك 
مربیگرى نداشــتید و با این که ریاست کمیته 
آموزش فدراســیون فوتبال را عهده دار بودید،  
یادگیرنــده در کلاس هاى  به عنوان  خودتان 

مختلف شرکت مى کردید تا مدرك بگیرید؟
این حرف هایى که زدند، دروغ بود و صحت نداشت. 
من نیازى به مدرك مربیگرى نداشــتم. من دکتراى 
علمى- ورزشى دارم. در انگلستان و ایران سال ها تدریس 

کرده ام و در همانجا هم مدرك مربیگرى گرفتم.
  پس چرا در کلاس مربیگــرى که خودتان 

برگزار کننده آن بودید، شرکت مى کردید؟
به من گفته شده بود که سطح آموزشى کلاس هاى 
مختلف در ایران خیلى پایین است. به همین دلیل در 
کلاس ها ثبت نام مى کردم تا در دوره هاى مختلف ایرادها 
را بررســى کنم. اگر به عنوان رئیس کمیته آموزش به 
کلاس ها مى رفتــم، این حضور تــداوم پیدا نمى کرد. 
من با وجود شرکت در این کلاس ها هیچ وقت مدرك 
مربیگرى هم براى خودم نزدم و از فدراسیون مدرکى 
دریافت نکرده ام. شما مى توانید در این رابطه استعلام 
هم بگیرید. ضمنا من وقتى مدرس هستم، هیچ نیاز و 
برنامه اى براى مربى شدن نداشته ام که بخواهم مدرك 

بگیرم.
  شما مى توانید به ما بگویید در این چند سالى 
که ریاســت کمیته آموزش را برعهده داشتید، 
کدام مربى ایرانى توانســت بالاترین مدارك 

مربیگرى را اخذ کند؟
تمام مربیان فعلــى فوتبال ایــران در این کلاس  ها 
شرکت کردند و من دیدم که آنها براى یادگیرى انگیزه 
دارند و مطالعات زیادى هم مى کنند. نتیجه این تلاش 
و برنامه ریزى ها همین تغییر نســلى است که امروز در 
عرصه مربیگرى فوتبال ایران مشاهده مى کنید. ببینید 
در چند  سال گذشــته چندین نفر ار مربیان جوان وارد 
گود شــده اند و دارند خوب هم کار مى کنند. ما شاهد 
پوســت اندازى و جوانگرایى در فوتبال ایــران بودیم. 
این موضوع را با مربیان ســال هاى قبل مقایسه کنید، 
به خوبى متوجه مى شــوید که در تمــام لیگ ها این 

پوست اندازى صورت گرفت.

شهروند| بعد از صحبت هاى کارلوس کى روش درباره مشکلات موجود 
بر سرراه تیم ملى فوتبال در مســیر حضور در جام جهانى، وزارت ورزش 
کمک مالى خوبى به فدراســیون براى حل معضل ها ارایه کرد. پرداختى 
2,5میلیاردى به فدراسیون فوتبال، مى تواند بسیارى از مشکلات تیم ملى 

را حل کند.
حرف هاى کى روش اثر کرد

کارلوس کى روش، سرمربى تیم ملى ایران بعد از بازى با کره جنوبى در 
چند مصاحبه از مشکلات موجود بر سر راه تیمش سخن گفت. به تبعیت 
از کى روش، ملى پوشــان نیز مصاحبه هایى انجام دادند و حرف مشترك 
آنها درباره پرداخت نشدن پاداش صعود مقتدرانه به جام جهانى بود. این 
حاشیه ها، ورود وزارت ورزش را درپى داشت و باعث شد تا مسئولان ورزش 
کشور با همکارى فدراسیون مبلغى را براى فوتبال در نظر بگیرند. همین 

امر آرامش سرمربى تیم ملى را در نشست خبرى قبل از بازى درپى داشت.

کمک 2/5میلیاردى وزارت ورزش
سیدعلى آقازاده، معاون توسعه منابع انسانى و پشتیبانى وزارت ورزش 
درباره بودجه واریزى به حســاب فدراسیون فوتبال عنوان کرد: «پیش از 
دیدار ایران و سوریه و در راستاى تقویت روحیه، پرداخت پاداش و شرکت 
باشکوه اعضاى تیم ملى و کادرفنى در جشن صعود که ان شاء االله با پیروزى 
تیم ملى نیز همراه خواهد بود، به دستور وزیر ورزش و جوانان دوونیم میلیارد 
تومان از اعتبارات وزارت ورزش و جوانان در اختیار فدراسیون فوتبال قرار 
گرفت تا بازیکنان با روحیه بهترى در زمین حاضر شوند.» او افزود: «دلیل 
پرداخت 2,5میلیاردى، این است که شخص وزیر ورزش و جوانان، دولت 

و وزارت ورزش و جوانان از عملکرد تیم ملى فوتبال راضى هستند و نتایج 
درخشانى کسب شده اســت و براى اثبات حمایت و هم جهت خواست 
هواداران، تقویت روحیه بازیکنان و کادرفنى تصمیم گرفته شــد تا این 
مبلغ واریز شــود و امیدواریم که با این روند مسائل و مشکلات تیم ملى و 

فدراسیون فوتبال برطرف شود.»
12 میلیارد براى یک سال

آقازاده درباره جمع پرداختى ها به فدراسیون فوتبال تأکید کرد: «امسال 
طبق توافق با فدراسیون قرار بود تا پایان  سال 12 میلیارد تومان پرداخت 
شود، اما تا به این لحظه با واریز مبلغ دوونیم میلیارد تومان جمع واریزى 
حدود 9 میلیارد تومان به فدراسیون فوتبال اســت. درصورتى که هنوز 
6ماه نخست  سال تمام نشده است. به غیر  از 12 میلیارد تومان، فدراسیون 
فوتبال باید تلاش کند تا منابع مالى خود را تقویت کند که این جزیى از 

تعهدات فدراسیون فوتبال است.»

 کمک 2/5میلیاردى وزارت ورزش به تیم ملى موثر واقع شد

راز آرامش ناگهانى کى روش

توییت ورزشى

کاربران توییتــر در واکنش به برخى 
اتفاقات روز ورزش توییت هاى جالبى 
مخابره کردند. برخى از این جملات را 

بخوانید:    
 کى روش چشــمى و نورافکن رو برد 
تیم ملى که مصدوم نشن یه چیز تهش 

براى استقلال بمونه.
 فرشــته مصدومیت داره به روش 
رونالدینیو عمل مى کنه به جبارى نگاه 

مى کنه یکى دیگه مصدوم میشه.
   فک کنم منصوریان داره با بازیکناى 
اســتقلال بازى #نهنــگ- آبی رو 

می کنه. یکى، یکى حذف میشن چرا.
 به خاطر زنان کشــورم براى دیدن 
به ورزشگاه  #ایران- ســوریه  بازى 
نمى روم! (پســت را توییت کرده و به 

سمت استادیوم حرکت مى کند.)
  منصوریان احتمالا یه هلی شــاتم 
تمرین  وگرنه  معبد شائولین  فرستاده 

فوتبال انقد تلفات نداره.
 روزى رو مى بینــم کــه منصوریان 
خودش هم تو تمرین استقلال مصدوم 

بشه!
  عزت اللهى تو نظرســنجى 90 جزو 
بهتریــن بازیکنان تیم  ملــى ایرانه. 
جالب تر این که همین بازیکن نمى تونه 
تو لیست 18نفره تیم ته جدولى لیگ 

روسیه قرار بگیره.
 فوتبال ایــران فقــط اونجاش که 
اسپانســر نساجى سامســونگه ولى 
پایتخت  بــزرگ  تیم  دو  اسپانســر 

ایرانسل.
  محسن مســلمان اگه اون زمان که 
17 سال داشت میومد پرسپولیس، الان 
کارشناس ارشــد مهندسى تو لالیگا و 

پریمیر لیگ داشت.
 واقعا چیــه این میــلاد محمدى؟ 
سه ســال پیش تو دیزى سرا نازى آباد 
بود! الان بهترین بازیکن تیم  ملى ایرانه!

گفت وگوى «شهروند» با محمد احسانى، رئیس مستعفى کمیته آموزش فدراسیون فوتبال

مدیریت فدراسیون با علم بیگانه است
   از برخورد تاج ناراحت شدم، استعفا کردم                                      به دروغ گفتند مدرك مربیگرى ندارم

شهروند| فدراسیون شنا و شــیرجه بــراى اعزام 
نمایندگان ایــران بــه رقابت هاى قهرمانى آســیا 
برنامه ریزى مناســبى نداشته اســت. این مسابقات 
در رشته هاى شنا و شــیرجه رده هاى پایه در کشور 
ازبکستان برگزار مى شود و اخبار رسیده حاکى از این 
است که برنامه ریزى مناســبى براى این اعزام درنظر 

گرفته نشده است.
خستگى بلاى جان شناگران ایرانى

نمایندگان کم سن و سال ایران که مى خواهند براى 
شرکت در مسابقات شنا و شیرجه به ازبکستان بروند، 
براى حضور در این مسابقات باید سختى هاى زیادى 
را تحمل کنند. آنها به جاى مســیر هوایى سه ساعته 
تا ازبکســتان، ابتدا ساعت 11 شب چهارشنبه باید با 
هواپیما به مشهد بروند و پس از توقفى 10ساعته، با 
پروازى دیگر راهى تاجیکســتان شوند و درنهایت با 
اتوبوس از این کشــور به ازبکستان سفر کنند. با این 
برنامه ریزى، کاروان ایران به احتمال فراوان و شــب 
قبل از مســابقه به ازبکســتان خواهد رسید. قطعا 
طى کردن این مسیر طولانى باعث مى شود شناگران 
کم سن و سال ایرانى با خستگى زیادى روبه رو شوند. 
رســیدن دیرهنگام شــناگران ایرانى به شهر محل 
برگزارى مسابقات درست یک شب قبل از آغاز رقابت ها 
باعث خستگى مفرط آنها مى شــود. قطعا شناگران 
ایرانى قبل از آغاز مسابقات به ریکاورى نیاز دارند اما 

چطور چند ساعت قبل از شــروع رکوردگیرى شان 
ریکاورى خواهند کرد، جاى سوال دارد.

مسیر زمینى و خطرات همیشگى
درحالى که هنوز یک هفته از اتفاق تلخى که براى 
دختران دانش آموز هرمزگانى رخ داد، نگذشته است، 
باز هم شــاهد ایجاد شرایطى نامناســب بابت سفر 
دسته جمعى دانش آموزان هســتیم که این بار براى 
حضور در مسابقات ورزشى به ســفر مى روند. فارغ از 
این که ورزشــکاران ایرانى با خستگى مفرط به محل 
برگزارى مسابقات مى رسند، قطعا برنامه سفرى که 
براى آنها در نظر گرفته شده مى تواند خطرات زیادى 
هم در پى داشته باشد. بارها کارشناسان و مسئولان 
به نامساعد بودن مسیرها و جاده ها اشاره کرده اند که 
غیراستاندارد بودن این جاده ها همواره قربانى مى گیرد 
اما ســوال برانگیز است که چرا فدراســیون شنا این 
موضوع مهم را در نظر نگرفته است. هنوز داغ تصادف 
اتوبوس حامــل دانش آمــوزان هرمزگانى که منجر 
به فوت چند نفر از آنها شد، ســرد نشده اما انگار قرار 
نیست این اتفاق درس عبرتى براى مسئولان شود. یک 
پرواز چارتر مى توانست تمام این خطرات و همچنین 
خستگى شناگران را که ناشــى از سفر طولانى مدت 
آنها خواهد بود از بین ببرد اما به نظر مى رســد براى 
مسئولان فدراسیون شنا این موضوع چندان اهمیت 

نداشته است.

ملى پوشان خردسال با اتوبوس به ازبکستان مى روند!

سفر پرخطر شناگران کم سن وسال
شــهروند| ســرمربى مونته نگرویى درحالى 
بلندقامتان ایرانى را براى حضور در جام بین قاره اى 
آماده مى کند که منتقــدان زیادى دارد و شــاید 
آینده اش در ایران هم بستگى به نتایجى دارد که در 

ژاپن کسب مى کند. 
خبرى از تغییر نسل نشد

با این که یکى از اهداف ایگــور کولاکوویچ بعد از 
عقد قرارداد با فدراسیون والیبال، تغییر نسل والیبال 
ایران بود، عملا در ماه هاى اخیر شــاهد اضافه شدن 
هیچ بازیکــن جدیدى از رده هــاى پایین تر به تیم 
بزرگســالان نبودیم. وقتى به ترکیب تیم ملى براى 
حضور در جام بین قاره اى نگاه مى اندازیم، به غیر از 
حذف عادل غلامى به دلایل انضباطى و غیبت شهرام 
محمودى و مهدى مهدوى به واسطه خداحافظى از 
تیم ملى هیچ تغییر دیگرى را شاهد نیستیم. البته به 
جاى همین بازیکنان هم نفرات جوان ترى جایگزین 
نشدند و به نظر مى رسد ســرمربى تیم ملى حاضر 
نشد در نخستین سال حضورش در ایران دست به 
ریسک بزند. البته کولاکوویچ دیروز دلیل این اتفاق 
را این طور توضیح داد: «عقیده من از همان ابتداى 
پذیرش مســئولیت تیم  ملى ایــران، جوانگرایى 
در این تیم بوده اســت و اعتقاد مبرم به این موضوع 
دارم اما چون امسال آنان نمى توانستند دوره کامل 
آماده سازى با تیم  ملى بزرگسالان را سپرى کنند، این 

فرصت مهیا نشد و در سال هاى آینده حتما این روند 
پیگیرى مى شود.»

جام قهرمانان، آخرین فرصت
نتایج تیم  ملى والیبال با هدایت ایگور کولاکوویچ 
در لیگ جهانــى انتقادات زیادى را در پى داشــت. 
البته تورنمنت بعدى رقابت هاى انتخابى مسابقات 
جهانى بــود که با موفقیت تیم ملــى مقابل رقباى 
آســیایى پیگیرى شــد. حالا جام قهرمانان قاره ها 
مى تواند آخرین فرصت براى این مربى باشد تا توانایى 
خودش و تیمش را بیش از پیش نشان دهد. محمود 
افشاردوست، دبیر فدراســیون والیبال در این باره 
مى گوید: «پس از مسابقات جام بین قاره اى، مجموع 
3 تورنمنتى که کولاکوویچ هدایت تیم ملى را برعهده 
داشته مى تواند یک ملاك ارزیابى براى عملکرد این 
مربى باشــد. البته براى بررسى عملکرد یک مربى 
تنها نباید به نتایج تیم توجه کرد و باید موارد دیگرى 
مثل تغییر نســل را هم مدنظر قرار دهیم.» ایتالیا، 
آمریکا، فرانسه، ژاپن و برزیل حریفان ایران در جام 
قهرمانان قاره ها محسوب مى شوند و به نظر مى رسد 
شاگردان کولاکوویچ محکى جدى در این رقابت ها 
خواهند خورد. باید منتظر بود و دید که والیبالیست ها 
که خیلى با پذیرش انتقادها میانــه خوبى ندارند، 
مى توانند بار دیگر نگاه مردم را به ســمت این رشته 

جلب کنند یا اتفاق دیگرى در راه است. 

سرمربى والیبال به انتقادها بابت عدم جوانگرایى پاسخ داد

اولتیماتوم آخر به کولاکوویچ


